
 
 
 

27. januar 2022 

I medfør af § 37. stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvilke tiltag arbejdes der med i Naalakkersuisut forsåvidt det angår overgangen til 
fiskerierhvervet i Østgrønland? 

2. Med det formål at arbejde på overgangen til fiskeriet har det selvsstyreejede Selskab 
Royal Greenland eller Naalakkersuisut da planer om at etablere et indhandlingsanlæg? 

3. Med tanke på udviklingen af fiskerierhvervet som sådan, hvilke fælles planer har 
Kommunen og Naalakkersuisut eventuelt herom? 

4. Indenfor de senere år har Naalakkersuisut og borgmestrene skrevet under på en aftale 
om udvikling af fiskerierhvervet. Hvilke konkrete aftaler findes der? 

a. Hvad er planerne? 

b. Hvilke konkrete tiltag arbejder Naalakkersuisoq aktuelt med? 

(Medlem af Inatsisartut, Lars Poulsen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Som det er almen kendt så var der i slutningen af 1900-tallet indhandlingsanlæg i Kulusuk, hvor 
der blev indhandlet fisk og specifikt torsk i store mængder. Indenfor de sidste år er der kommet 
rigtig store torskeforekomster, hvilket fiskerne og fangerne i Østgrønland er ganske klar over. Der 
er kajanlæg i forbindelse med indhandlingsanlægget i Kulusuk, der er en kran (skal istandsættes) 
ligesom der allerede er elforsyning klar, og rindende vand (som skal repareres). 

For at udnytte de store torskeforekomster optimalt, synes jeg man bør lede efter muligheder for, 
at bane vejen for at private og iværksættere og Selvstyret som sådan (RG) kan samarbejde herom. 
Man vil dermed kunne tilføre Østgrønland en kæmpe muligheden for et udviklingspotentiale, der 
vil kunne sætte skub i arbejdspladser og udvikling af fiskeriet. 

Uden iøvrigt at uddybe mine spørgsmål yderligere, er det mit ønske at min forespørgsel besvares 
indenfor 10 på hinanden følgende arbejdesdage. 

 

 


